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در ســفر رئیس ستاد اجرایی 
)ره(  امــام  حضــرت  فرمان 
تفاهمنامه   فارس،  اســتان  به 
میان  ریالی  میلیــارد   6500
این ســتاد و استانداری فارس 
برای توانمندســازی اقتصادی 
و اجتماعی و محرومیت زدایی 

استان فارس به امضا رسید.
به گزارش ایلنا، دکتر محمد 
این  انعقاد  مراســم  در  مخبر 
تفاهمنامه با اشاره به توانایی ها 
فارس  اســتان  قابلیت های  و 
گفت: دشمنان در جنگ امروز 
اقتصاد کشور و معیشت مردم 
را مورد هــدف قرار داده اند و 
براساس آن، یک جنگ روانی 

را آغاز کرده اند.
رئیس ســتاد اجرایی فرمان 
مقایســه   با  امام)ره(  حضرت 
اقتصاد ایــران در پیش و پس 
از انقلاب، تصریح کرد: امروز 
کشور به لحاظ منابع، امکانات 
و اســتعدادها، از ظرفیت هــا 
و توانمندی هــای بی نظیــری 

برخوردار است.
همان طور  کــرد:  تأکید  وی 
که امور جنــگ تحمیلی را به 
دســت مردم سپردیم و پیروز 
شــدیم، اقتصاد را هم باید به 
نباید  دست مردم ســپرد. ما 
تصدی گــری کنیم، بلکه باید 
پشتیبانی  و  سیاســت گذاری 

داشته باشیم.
مخبر یادآور شد: محوریت کار 
در ستاد اجرایی فرمان حضرت 
و  محرومیت زدایی  امــام)ره( 
توانمندسازی اقتصادی با ایجاد 
اشــتغال در چارچوب اقتصاد 
مقاوتی است. اقتصاد مقاومتی 
چیزی جز اقتصــاد را به خود 

مردم سپردن نیست.
رئیس ســتاد اجرایی فرمان 
گســترش  امام)ره(،  حضرت 
شرکت های کوچک و متوسط 
و بسط شرکت های دانش بنیان 

را از جمله مؤلفه های توســعه 
برشــمرد و ادامه داد: باید به 
سراغ پروژه های اقتصادی رفت 
که بیشــترین حجم اشتغال را 

در کمترین زمان ایجاد کنند.
مخبر از افزایــش اعتبار این 
تفاهمنامه از 3500 به 6500 
میلیارد ریال خبر داد و تأکید 
کرد: اگر ظرف سه سال آینده 
این اعتبار عملیاتی شود،  20 
درصد به آن اضافه خواهد شد.
رئیس ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امــام)ره( از انتخاب 
یکی از شهرهای محروم استان 
فارس به عنوان پایلوت اقتصاد 
مقاومتی و توســعه و پیشرفت 
آمادگی  و  استقبال  همه جانبه، 
این ســتاد را برای پشتیبانی از 

این طرح اعلام کرد.
اســتاندار فــارس نیــز در 
این جلســه شــاخصه  اصلی 
اجرایی  ســتاد  فعالیت هــای 
فرمــان حضرت امــام)ره( را 
مشارکت و توانمندسازی مردم 
اعلام  اقتصادی  پروژه های  در 

کرد.
با  تبادار  اســماعیل  مهندس 
بیان ایــن مطلب افــزود: به 
عنوان نماینــده  دولت از تمام 
فعالیت هایــی کــه در حوزه  
اشــتغال زایی  و  کار  و  کسب 
انجام بگیرد، استقبال می کنم. 
تنگناها و مشــکلات  علیرغم 
مالی، بیکاری در استان فارس 
سیر نزولی داشته و نرخ آن از 
16/5 درصد در سال گذشته 

به 9/9 درصد رسیده است.
وی با تأکید بر این که استان 
فــارس دارای قابلیــت های 
فراوانی در زمینه  کشــاورزی 
و گردشــگری اســت، اظهار 
امیدواری کرد که با طرح های 
اجرایی  ســتاد  اشــتغال زایی 
فرمان حضــرت امام)ره( نرخ 
بیکاری در این استان کاهش 

یابد.
تفاهم نامه،   ایــن  براســاس 
ســتاد اجرایــی در طرح های 
اقتصــادی و زیربنایی تا مبلغ 
در  ریــال  میلیــارد   6500
کرد.  خواهد  مشارکت  استان 
این اقــدام شــامل طرح های 
با  اقتصــادی  توانمندســازی 
رویکرد تولید و اشتغال و اجرا 
عمرانی،  تکمیل طرح هــای  و 
زیربنایی، فرهنگی، اجتماعی و 
حمایتی در بخش های مختلف 
اســتان فارس و هم چنین اجرا 
عمرانی،  تکمیل طرح هــای  و 
زیربنایی، فرهنگی، اجتماعی و 
حمایتی در شهرستان کازرون 

است.
اجرای طرح های توانمندسازی 
اقتصــادی و مشــارکت بــا 
کارآفرینان با اولویت کسب و 
کارهای کوچک و متوسط در 
)مطابق  استان  محروم  مناطق 
الگوی بنگاه محور بنیاد برکت 
وابسته به ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره((، اجرای طرح 
های توانمندسازی و مشارکت 
اقتصــادی اجتماع محــور در 
الگوهای آسمان، آفتاب  قالب 
و مهتاب با اولویت کســب و 
کارهای خرد، کوچک و مشاغل 
خانگی، حمایت از راه اندازی و 
تولیدی  واحدهای  فعال سازی 
خرد و متوســط بــا محوریت 
اشتغال زایی و حفظ ظرفیت ها 
و فرصت های بالفعل اشــتغال 
در اســتان با اعطای تسهیلات 
مالی ارزان قیمــت، اعطای وام 
از  برای حمایت  قرض الحسنه 
مشاغل خرد و خانگی و حمایت 
از طرح های دانش بنیان استان، 
از جمله تعهدات ستاد اجرایی 
در  امــام)ره(  فرمان حضرت 
حوزه ی طرح های توانمندسازی 
اقتصادی با رویکــرد تولید و 

اشتغال خواهد بود.

هم چنیــن اجــرا و تکمیــل 
طرح هــای عمرانی و زیربنایی 
قدرالسهم  با  مشارکتی  به طور 
یکســان، کمک به ســاخت 
و تکمیل 500 باب مســکن 
محرومین در قالب تفاهم نامه ی 
مشترک با بنیاد مسکن انقلاب 
اســلامی، اجرای طرح برکت 
زوج های  درمان  برای  خانواده 
نابــارور روســتایی و مناطق 
از  حمایت  به منظــور  محروم 
افزایــش جمعیــت و تحکیم 
بنیان خانــواده و تأمین تعداد 
500 دســت جهیزیــه برای 
زوج هــای نیازمنــد، از جمله 
اقدامات ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( در زمینه اجرا 
عمرانی،  تکمیل طرح هــای  و 
اجتماعی   ، فرهنگی  زیربنایی، 
و حمایتی در ایــن تفاهم نامه 

خواهد بود.
تفاهم نامه، ستاد  این  بر طبق 
اجرایی فرمان حضرت امام)ره( 
اجــرای طرح آب رســانی به 
24 روستا در بخش انارستان 
شهرســتان کازرون، اجــرای 
در  آب خیــزداری  پروژه های 
در  مشارکت  شهرستان،  خود 
تأمین 50 درصد از هزینه های 
تجهیــز بیمارســتان حضرت 
ولی عصر)عج(، ساخت یک باب 

مدرسه  6 کلاسه در روستای 
جام بزرگی، ساخت و تکمیل 
100 باب مســکن محرومین 
در قالب تفاهم نامه  مشــترک 
با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، 
ســاخت 5 باب خانه  عالم در 
روستاهای معرفی شده از سوی 
امام جمعــه  کازرون، تجهیز 2 
و  بــرادران  باب حوزه  علمیه  
خواهران، تأمین جهیزیه برای 
100 زوج نیازمند، اجرای طرح 
بــرای درمان  برکت خانواده 
زوج های نابــارور و کمک به 
تجهیز امکانات سرمایش خانه  
سالمندان بهزیستی شهرستان 
کازرون را بــر عهــده خواهد 

گرفت.
لازم بــه توضیح اســت که 
ســتاد اجرایی فرمان حضرت 
امــام)ره( تا به امــروز 127 
طرح شــامل 7 طرح در حوزه  
 114 اقتصادی،  توانمندسازی 
پروژه در زمینه  امور زیربنایی 
و فرهنگی، 3 طــرح در حوزه  
سلامت و ســایر خدمات و 4 
گروه  ســرمایه گذاری  پروژه  
توســعه  اقتصادی تدبیر را با 
حجم سرمایه گذاری 26654 
میلیارد ریال در استان فارس 
به بهره برداری رسانده و یا در 

دست اقدام دارد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست فارس خبرداد:

کشف بزرگترین شبکه  قاچاق پرنده 
هوبره در فارس

مدیرکل حفاظت محیط زیســت فارس از کشف و 
انهدام بزرگترین شبکه  قاچاق پرنده هوبره کشور در 

این استان خبر داد.
به گزارش ایلنا به نقــل از روابط عمومی اداره کل 
حفاظت محیط زیســت فارس، اخیرا تعداد 29 قطعه 
پرنده هوبــره از متخلفین و یکی از اعضا باند قاچاق 
پرنــدگان که به صورت غیــر قانونی در یک مکان 
سربســته و غیربهداشــتی و غیر اصولــی نگهداری 

می شدند، کشف و ضبط شد.
ســعید محمودی اظهار داشــت: ایــن پرندگان با 
توجه به تلاش های مســتمر و شبانه روزی نیروهای 
یگان مســتقر در پارک ملی قطرویه و فرمانده یگان 
حفاظت محیط زیست استان فارس کشف و ضبط و 

تحویل مراجع قضایی شد.
در این عملیات موفقیت آمیز یکی از باندهای شبکه 
هــای قاچاق پرندگان هوبره و مهــره های فعال در 
این زمینه کشف ، دستگیر و تحویل مقامات قضایی 

شدند.
وی افــزود: این پرنده از جمله پرندگان در معرض 
خطــر انقراض بوده و براســاس قوانین بین المللی و 
کشــور هرگونه صید، زنده گیری ،خرید و فروش و 
شکار آن جرم محسوب می شــود و متخلفین  باید 
ضرر و زیان ناشی از تخلف هر قطعه پرنده که مبلغ 
20 میلیون ریال تعیین شده به حساب های مشخص 

شده و خزانه دولت واریز کنند.
مدیــر کل حفاظت محیط زیســت اســتان فارس 
خاطرنشان کرد: متاســفانه این پرندگان در شرایط 
فوق العاده بــدی نگهداری و در یک آغل نگهداری 
دام کوچک و فاقد هرگونه سیســتم تهویه تنفسی و 
عــدم رعایت جیره غذایی نگهداری می شــدند که 
با توجه به بررســی های اولیه از وضعیت جســمانی 
پرنــدگان علایم بیمــاری و ضعف غذایــی در آنها 

مشاهده شد.
وی گفت: در پی بازجویی های صورت گرفته توسط 
ضابطین قضایــی و اعترافات متهم در بازجویی های 
اولیه امکان تشــخیص محل زنده گیری پرنده ها و 
قاچاق آنچه در داخل کشــور و چه از طریق مبادی 
ورودی کشــور میســر نبود و با احتمــال اینکه این 
پرندگان دارای تداخل ژنتیکی و یا دســتکاری های 
ژنتیکی و یا منبع بیماری باشــند امکان رهاســازی 
این گونه در زیســتگاه های طبیعی اســتان نبود و با 
رایزنی صورت پذیرفته با سازمان مرکزی و موافقت 
مدیرکل امور شکار و صید سازمان این پرنده ها به 
مرکز قرنطینه و باز پروری حیات وحش پردیســان 
سازمان به منظور انجام آزمایشات لازم و نگهداری 

در قرنطینه منتقل شد.
هوبره پرنده بزرگی از تیره درناســانان اســت که 
زیستگاه آن از شــبه جزیره سینا گرفته تا قزاقستان 
و مغولســتان ادامه دارد. هوبره پرنده ای نیمه مهاجر 
است که در مناطق سردسیر شمالی تر زندگی می کند 
و در فصل زمستان به نقاط گرم شبه جزیره عربستان 
و جنوب ایران و جنوب عراق و بلوچســتان و جنوب 

غرب هند مهاجرت دارند .
احمدرضا تابع بردبار کارشناس مسئول اداره نظارت 
بر امور حیات وحش استان در خصوص نحوه انتقال 
پرندگان اظهار داشــت: با توجه به حساســیت این 
پرندگان به تنش های حرارتی و استرس آنها ناشی 
از زنده گیری و انتقال به منظور کمترین آســیب به 
پرندگان جهت هر قطعه یک باکس مخصوص تهیه و 
با بستر مناسب غذایی پوشش و در نیمه های شب به 
لحاظ حرارت و با اســتفاده از یک ماشین مخصوص 
حمل که دارای کولر و تهویه هوای مناســب بود از 
بخش قطرویه شهرســتان نی ریز بــه فرودگاه بین 
المللی شــیراز انتقال و از طریق خدمات بار شرکت 
هوایی فرودگاه شــیراز به مقصد فــرودگاه مهرآباد 
تهران انتقال یافتند. خوشبختانه با توجه به تهمیدات 
لازم در مســیر حمل و انتقال، به  پرنده ها آســیبی 

وارد نشد.
وی اظهار داشت: متاسفانه طمع و سود جویی برخی 
افراد و علاقمندی برخی شیوخ متمول در کشورهای 
عربی و بــا پرداخت مبالغ هنگفت اقــدام به خرید 
پرندگان شکاری و هوبره از قاچاقچیان برای استفاده 
از آنها برای قوش بازی و تفریح و سرگرمی می کنند.
در عین حال مدیرکل حفاظت محیط زیست استان 
ضمن اخطار به افراد ســودجو که با فرصت طلبی و 
به صورت غیرقانونی به شــکار جانوران مبادرت می 
ورزند، تاکید کرد: ارتکاب اینگونه اعمال غیرقانونی 
و ظالمانــه در حــق طبیعت و نســل های آینده این 
مواهب الهی را که متعلق به آحاد مردم و نسل های 
آینده است را تهدید کرده و در صورت از بین رفتن 
اینگونه ها علاوه بر بهم خوردن زنجیره حیات امکان 
تجدید گونه های ارزشمند در طبیعت وجود نخواهد 

داشت.

مدیرکل سازمان صنعت معدن و تجارت استان فارس؛

سرمایه گذاران را به لامرد و مُهر 
هدایت می کنیم

 علی همتی، مدیرکل سازمان صنعت معدن و تجارت 
استان فارس در جلسه در جلسه شورای حفاظت آب 
استان گفت: سهم صنایع از آب را حداکثر 2 درصد 
عنوان و اظهار کرد: کل 5 هزار واحد صنعتی اســتان 
فارس 70 میلیون متر مکعب آب در ســال مصرف 
می کنند و پیش بینی می شــود حداکثر نیاز صنایع 
به آب در 10 ســال آینده 150 میلیون متر مکعب 

می باشد.
وی با تأکید بر اینکه ملاحظات سیاسی را باید کنار 
بگذاریم، تصریح کرد: بســیاری از نمایندگان به ما 
فشــار می آوردند که فلان صنعــت آب بر را ایجاد 
کنید اما مقاومت کرده ایم و در 5 سال گذشته حتی 
یک صنعت آب بــر را مجوز نداده ایم و ســرمایه 
گذاران را به شهرستان مهر و لامرد هدایت می کنیم 

که بتوانند از آب دریا استفاده کنند.
طلعتی، یکی دیگر از اعضای شــورای حفاظت آب 
اســتان نیز با اشاره به خشک شــدن هزاران هکتار 
زمین کاشــت شــده، گفت: کشــاورزان از برف و 
سموم یارانه ای اســتفاده کردند و تاکنون از منابع 
آبی استفاده کردند اما بازهم زمین های زراعی آنها 
خشــکید که هزینه ها به هدر رفت بنابراین می توان 
همین یارانه ها را در قالب طرح نکاشــت به آنها داد 
تا آن ها نیز کاشت نکنند. وی تاکید کرد: باید زمین 
های زراعی را یکپارچه سازی کرد و شرکت سهامی 

زراعی تشکیل شود.

2اخبار

مابین ستاد اجرایی فرمان امام و استانداری فارس منعقد شد؛

امضای تفاهمنامه  6500 میلیارد ریالی برای توانمندسازی اقتصادی و 
اجتماعی فارس

 عنایــت الله رحیمی، معاون هماهنگــی امور عمرانی 
استانداری فارس در جلسه شورای حفاظت آب استان 
گفت: با توجه به خشکســالی های چند سال اخیر با 
مشکل کم آبی مواجه هستیم که در این خصوص بدنه 
وزارتخانه ها به شدت سنگین و کند حرکت می کند 
و آنجا که تعلل از خودشان است هم استان ها را به کم 

کاری متهم میکنند.
وی با بیان اینکه اســتان فارس اولین و مفصل ترین 
برنامه و طرح برای ســازگاری با کم آبی را به وزارت 
نیرو ارائه داده اســت، گفــت: در این طرح معضلات، 
مشــکلات و نیازمند ی  هــای را پیش بینــی کــرده   و 
برنامه های عملیاتی خود را نیز پیشنهاد داده ایم؛ در یک 
جلســه کمیته فنی کارگروه ملی سازگاری با کم آبی 
نیز حضور پیدا کرده ایم اما وزارت از ما خواســته که 
طرح را در قالب خاصی که خودشان تعریف کرده اند 
ارائه دهیم و در نوبت این هســتیم که بتوانیم مجددا 
برنامه هــای اصلاحی را در کارگــروه اصلی با حضور 

ریاست جمهور و وزاری مربوطه مطرح کنیم.
معاون اســتاندار فارس توضیح داد: در جلسه کمیته 
فنی ســازگاری با کم آبی که در تهران تشکیل شد، 
مقرر گشت دستگاه های مختلف استان ها برنامه ها و 
پیشــنهادات خود را در فرمت یکسان تهیه و به تهران 

ارسال کنند.
رحیمی بــا انتقاد شــدید از مدیران دســتگاه های 
اجرایی گفت: تعجب می کنم مدیران سطح استان نه 
اطلاعاتشان را وارد می کنند و نه حاضرند مکاتبات را 
ارائه دهند. ما در چارچوب رسمی مباحث را پیگیری 
می کنیم و باید تا ســه روز آینــده گزارش اطلاعات 

دستگاه ها در فرمت خواسته شده ارائه شود.
وی ضمن ارائه این پیشنهاد داد که در نوشتن طرح و 
برنامــه اصلاح قوانین مد نظر قرار گیرد، افزود: اکنون 
برای فروش فاضلاب به شــهرداری ها و مناطق ویژه 
باید هفت خانی را طــی کنیم تا ببینیم در مرکز قبول 
می شود یا خیر بنابراین پیشنهاد دهید اختیارات انعقاد 
قرارداد فروش پساب، به استان ها واگذار شود تا این 
بروکراســی زشــت و وقت گیر از بین برود. همچنین 

تکلیف شود که اختیار پساب ها با چه ارگانی است.
معاون عمرانی استانداری فارس با انتقاد از اینکه وزرا 
و اعضای کارگروه سازگاری با کم آبی در تهران گفته 
اند درخواست اعتبار نداشته باشید، گفت: پیشنهادات 
و دســتورالعمل ها می تواند خیلی از مشکلات را حل 
کند اما قرار نیست فقط کتاب بنویسیم و بگذاریم در 
کتابخانه؛ برای هر برنامه ای که قرار باشد عملیاتی و 
منتهی به اجرا شــود، باید منابعی را اختصاص داد و با 

فوت کردن کاری از پیش نمی رود!
رحیمی از مسئولین جهاد کشــاورزی خواستار ارائه 

گزارش درخصوص ایجاد محدودیت در ارائه خدمات 
به کشاورزانی که رعایت نکرده اند شد وافزود: سازمان 
صنعت، معدن و تجارت نیز باید گزارش دهد که برای 
جایگزینی معاش کشاورزی با معاش صنعتی و توسعه 

تنوع شغلی چه اقداماتی انجام داده است.
معاون اســتاندار فارس در بخش دیگری از سخنان 
خود با بیان اینکه از این به بعد دستگاه های عمومی و 
دولتی از نظر مصرف آب و برق رصد و پایش می شوند، 
افزود: این طرح با تاکید بر مصرف انجام می شــود تا 
بدانیــم که هر دســتگاه دولتی ماهانه بــه چه میزان 
مصرف آب داشته است و پیشــنهاد ما این است که 
بر مبنای قبضی که برای این دستگاه ها صادر می شود 
هر ماه نسبت به ماه قبل کاهش مصرف داشته باشند.

وی افزود: براساس این رصد و پایش برای هر دستگاه 
اجرایی که مصرف آنها نسبت به ماه قبل افزایش یافته 
اقدامات تنبیهی و برای دســتگاه هایی که مصرف آب 

آنها کمتر شود تشویقی در نظر گرفته می شود.
معاون عمرانی استاندار فارس عنوان کرد: در ارتباط 
با آب کشاورزی نیز باید به سمت کشت های کم آب بر 
حرکت کنیم و برای آنهایی که الگوی کشت و میزان 
آب مصرفی مصــوب را رعایت می کنند بســته های 
تشویقی و برای آنهایی که مازاد بر مجوز خود مصرف 
دارند و الگوی کشــت مصــوب را رعایت نمی  کنند 

بسته های تنبیهی در نظر گرفته شده است.
وی اظهار داشت: در ارتباط با مصرف آب در صنعت 
نیز تغییر رفتار از مصرف آب تصفیه و بعضا آب شرب 
برای مصارف صنعتی پیشنهاد شده و پیگیر این هستیم 
که صنایع آب بر از پساب فاضلاب استفاده کنند و این 
مهم را در یک دوره زمانی مشــخص عملیاتی خواهیم 

کرد.
رحیمی با بیان اینکه استان فارس در زمینه صرفه جویی 
در مصرف برق در زمان پیک مصرف رتبه اول کشور 
را کســب کرده اســت که جا دارد از مردم و صنایع 
فارس به دلیل همراهی که با ما داشــتند تشکر کنیم، 
گفت: تغییر ســاعات کاری ادارات نیز تاثیر خوبی در 

کاهش میزان مصرف برق داشت.
حمیدرضا دهقانی مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
فــارس نیز در این جلســه گفت: ســازمان آب دبیر 
کارگروه کمیته ســازگاری با آب اســت که با همان 
شورای حفاظت منابع آب از لحاظ قانونی یکی است. 
بیش از یک ماه گذشــته در جلسه ای که با معاونان 
وزرای مختلف داشــتیم، گفتند اســتان های مختلف 
درخواســت هایی دارند که بهتر است در یک فرمت 
واحد ارائه شــود اما برنامه ها برای کمک به قوانین و 
مقررات و رفع نواقص آنها باشــد و بودجه درخواست 
نکنیــد! که این جای بحــث دارد چراکه هر برنامه و 

طرحی برای اجرا به منابع مالی نیاز دارد.
وی با بیان اینکه عمده آب شرب شهرها و روستاهای 
فــارس از آب زیرزمینی تامین می شــود، گفت: آب 
منطقه ای فارس طرحی دارد که بر اساس آن شهرهای 
بزرگ و روستاها به آب های سطحی مانند آب سدها 
وصل می شود که در آن میزان پیشرفت فیزیکی پروژه 
ها، سال خاتمه و اعتبارات مورد نیاز تعیین شده است.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای فارس که خود پیش 
از این بارها درخصوص کشــت برنج در فارس اظهار 
نظر کرده بود، تصریح کرد: متاسفانه عادت ما استان 
فارسی ها است که نقاط ضعف را های لایت می کنیم. 
اســتان های دیگر که در آنها کم آبی شدیدتر است 

مانند اصفهان و خوزستان نیز کشت برنج داشته اند!
دهقانی ادامــه داد: در خصوص کشــت برنج ابتدا 
باید معاش جایگزین تعریف شــود و مباحث امنیتی 
نیز مدنظر قرار گیرد و کشــت برنج قانونا لغو شــود 
بنابراین اخلاقی نیســت که توپ را در زمین وزارت 

نیرو بیندازند.
وی خاطرنشان کرد: در سایت وزارت نیرو اطلاعات 
تمام اســتان ها و دشــت ها وجود دارد و ما در بحث 
آب هیچ دریغی از دادن اطلاعات نکردیم؛ اکنون نیز 
آمادگی داریم هر دو ماه یکبار اطلاعات دشــت ها و 

میزان افت آب را اعلام کنیم.
علی همتی، مدیرکل سازمان صنعت معدن و تجارت 
اســتان فارس نیز در این جلسه سهم صنایع از آب را 
حداکثر 2 درصد عنوان و اظهار کرد: کل 5 هزار واحد 
صنعتی اســتان فارس 70 میلیون متر مکعب آب در 
ســال مصرف می کنند و پیش بینی می شود حداکثر 
نیاز صنایع به آب در 10 سال آینده 150 میلیون متر 

مکعب می باشد.
وی با تأکید بر اینکه ملاحظات سیاســی را باید کنار 
بگذاریــم، تصریح کرد: بســیاری از نمایندگان به ما 
فشار می آوردند که فلان صنعت آب بر را ایجاد کنید 
اما مقاومت کرده ایم و در 5 ســال گذشته حتی یک 
صنعت آب بر را مجوز نداده ایم و سرمایه گذاران را 
به شهرستان مهر و لامرد هدایت می کنیم که بتوانند 

از آب دریا استفاده کنند.
طلعتــی، یکی دیگر از اعضای شــورای حفاظت آب 
استان نیز با اشاره به خشک شدن هزاران هکتار زمین 
کاشت شده، گفت: کشاورزان از برف و سموم یارانه 
ای استفاده کردند و تاکنون از منابع آبی استفاده کردند 
اما بازهم زمین های زراعی آنها خشکید که هزینه ها 
به هدر رفت بنابراین می توان همین یارانه ها را در قالب 
طرح نکاشت به آنها داد تا آن ها نیز کاشت نکنند. وی 
تاکید کرد: باید زمین های زراعی را یکپارچه ســازی 

کرد و شرکت سهامی زراعی تشکیل شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری فارس:

سازمان صنعت و معدن گزارشی از ایجاد تنوع شغلی در روستاها ارائه دهد
 فارس مقام اول کشوری در میزان صرفه جویی در برق

سد هایقر تامین کننده نیاز آب 
شهرهای جنوب فارس است

معاون هماهنگــی امور عمرانی اســتانداری فارس 
گفت: ســد هایقر شهرستان فیروزآباد با هدف تامین 
نیاز آب آشامیدنی شهرهای جنوبی و نفتی استان مانند 

لامرد، علامرودشت لامرد و مُهر ساخته شده است.
عنایت الله رحیمی افزود: این سد که بر روی رودخانه 
هایقر در جنوب شرقی شــهر فیروزآباد ساخته شده 
227 میلیون متر مکعب ظرفیت دارد و آن را می توان 

نخستین سد قوسی بتون غلتکی کشور قلمداد کرد. 
وی ادامــه داد: بــا توجه بــه مواجه اســتان فارس 
با خشکســالی، اجــرای پروژه های متعددی شــامل 
آبخیزداری و آبخوان داری و استحصال آب های روان 

در قالب ایجاد سد در دستور کار قرار گرفته است. 
او اظهار داشت: برای ساخت این سد که بیش از 430 
هزار متر مکعب بتن ریزی شده، 14 میلیون نفر ساعت 
کار بدون حادثه انجام شده که یک رکورد است و می 
توان به عنوان یکی از کارهای فنی خوب و مطلوب از 

آن یاد کرد. 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری فارس بیان 
کرد: قرارگاه خاتم به عنوان سازنده این پروژه یکی از 
مجموعه های توانمند و فنی است که در ساخت پروژه 
های اســتحصال آب های سطحی و سدها از تخصص 

خوبی برخوردار است. 
رحیمی گفت: با توجه به توانمندی و تخصص نیروهای 
داخلی در زمینه طراحی و ساخت سد امروز از حضور 
مستشاران، تکنیســین ها و مهندسان خارجی بی نیاز 
هستیم و این تکنولوژی بومی شده و می توانیم در دنیا 
با تکیه بر توانمندی داخلی حرفی برای گفتن داشــته 

باشیم.
وی بیان کــرد: جمعا 113 میلیــارد تومان تا پایان 
سال 96 برای این ســد هزینه شده است و اعتبارات 
آن دولتی اســت و میزان اعتبارات هزینه شده آن در 

سالجاری پس از اتمام عمیات اعلام خواهد شد. 
مطالعات مرحله یکم این طرح در سال1370 شروع 

شد و در سال 1373 خاتمه یافت.
مطالعات مرحله دوم این طرح در ســال 1376 ابلاغ 
شد ولی بدلیل نبود اعتبارات لازم دچار رکودی 7 ساله 
شد و در سال 1383 آغاز و بیش از 90 درصد آن در 

سال 1386 انجام شد. 
سیزدهم مهر 1395 معاون عمرانی استانداری فارس 
در حاشیه بازدید از سد هایقر فیروزآباد نوید آبگیری 
این سد را در سال 96 داد و گفت: با توجه به پیشرفت 
فیزیکی بیش از 70 درصدی سد هایقر پیش بینی می 
شود این سد در ســال 96 آبگیری و به بهره برداری 

برسد. 
خلیل رضاییان در بازدید اخیر از بدنه و محل اجرای 
این سد افزود: در بدنه سد حدود 93 در صد پیشرفت 
داریم که از نظر بدنه قادر به آبگیری هســتیم ولی با 
توجه به حساسیت های این سد مثل سد های دیگراین 
امر باعث شده که ما در بحث آب بندی و تزریق بیشتر 

کار کنیم. 
ســد هایقر با طول تاج 233 متــر و ارتفاع 77 متر و 
با حجم مخــزن 220 میلیون متر مکعــب در 140 
کیلومتری شیراز در انتهای دشت فیروزآباد واقع شده 

است. 
با بهره برداری از این ســد، علاوه بر توســعه شبکه 
آبیاری و زهکشــی اراضی پایین دســت ، با توجه به 
گسترش تأسیسات پتروشــیمی و پالایشگاهی گاز و 
افزایش جمعیت مناطق جنوبی استان فارس در آینده 
حدود 60 درصد آب اســتحصالی از سد هایقر برای 
تأمین آب شــرب و صنعت این مناطق اختصاص می 

یابد. 
ایجاد دریاچه ای به وسعت 980 هکتار در بالادست 
سد پیش بینی شده که علاوه بر تأثیرات آب و هوایی و 
سرسبزی منطقه، در کرانه های آن مناطق گردشگری 

تفرجگاه و ورزش های آبی فراهم می سازد. 
همچنین جلوگیری از شور شدن آب رودخانه در گذر 
از گنبدهای نمکی پایین دست و تأثیر آب شیرین برای 
اهداف زیست محیطی از دستاوردهای این طرح است.


